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گــروه اقتصادی - بر اســاس 
آیین نامه حقوق مســافر، ابطال پرواز 

بــه دلیل بــدی آب و هوا شــرایط 
»فوق العاده« تفسیر می شود و از هیچ 

شــرکت هواپیمایی انتظار پرداخت 
جریمه به مســافر نمی رود؛ اما مطابق 

همین آیین نامــه تمامی ایرلاین هایی 
کــه موفق به انجام پرواز به دلیل بدی 
آب و هوا نشــده اند، موظف هستند 
وجه کامل بلیت خریداری شده را به 

مســافران بازگردانند. با این حال طی 
چند روز گذشــته بسیاری از مردم از 
عدم پرداخت و یا طولانی شدن روند 
بازگشــت وجه گلایه داشــتند و در 

تمــاس با ایرنا اعلام کرده اند که هنوز 
موفق به اســترداد وجه پرداختی خود 
نشده اند. شرایط و زمان استرداد وجه 

بلیت هواپیما متفاوت است

»محمد محمدی بخش« رییس 
سازمان هواپیمایی درباره این موضوع 
گفت: نوع و نحوه خرید بلیت هواپیما 
مهم است، اینکه پرواز چارتری باشد 
و یــا بلیــت از دفاتــر و آژانس های 
مســافری و یا اینکه مستقیم از سایت 
شــرکت هواپیمایی خریداری شده 
باشد، شرایط اســترداد وجه را تغییر 

می دهد. 
معاون وزیر راه و شهرســازی 
توضیح داد: بارها ســفارش و توصیه 
کرده ایم که مسافران بلیت را از مراکز 
معتبر و به طور مســتقیم از ســایت 
خریداری  هواپیمایی  شــرکت های 
کنند تا هنگام ابطال پروازها شــرکت 
هواپیمایی برای بازگرداندن وجه در 

مدت زمان کوتاه پاسخگو باشد.
به گفته محمدی بخش، آیین نامه 
پروازی درباره کنسل شدن پروازها به 
دلیل بدی آب و هوا، دســتور استرداد 
بلیــت را به طور کامل و بدون کســر 

جریمه در مدت زمان کوتاه می دهد؛ 
اما اگر مســافران بلیت را به صورت 
پکیج و تور از آژانس های مســافرتی 
خرید باشد، شرایط و زمان پرداخت 

متفاوت است.
وی ادامه داد: رزرو هتل و خرید 
بلیت از هرجایی انجام شــده اســت 
وجه نیز از همان مرکز استرداد خواهد 
شــد؛ اما بسیاری از مسافرانی که تور 
و پکیج ســفر را از دفاتر غیرمعتبر یا 
آژانس هــای مســافرتی خریداری 
کرده اند، بازگرداندن مبلغ را از ایرلاین 

تقاضا می کنند.
رییــس ســازمان هواپیمایــی 
توضیــح داد: آژانس هــا نیــز رابطه 
حقوقی با شرکت هواپیمایی دارند و 
این گونه نیست که مشمول پرداخت 
وجه نشــوند؛ اما مدت زمان پرداخت 
و اســترداد وجه در صــورت خرید 
غیرمســتقیم از ایرلاین هــا زمان بر 

خواهد بود.

از سوی رییس سازمان هواپیمایی:

جزییات پرداخت وجه بلیت  
پروازهای لغو شده اعلام شد

رییس سازمان هواپیمایی با بیان اینکه شرایط و زمان استرداد وجه بلیت هواپیما بسته به نوع خرید متفاوت است، گفت: بارها 
تاکید شد که مسافران از مراکز معتبر و به طور مستقیم از سایت شرکت های هواپیمایی بلیت خریداری کنند تا هنگام ابطال پروازها 

در کوتاه ترین زمان وجه به آنها بازگردانده شود.

گــروه اقتصادی -۲۰ انجمن  
تولیدی در مکاتبه ای با ســران قوا 
اعــلام کردند که بانک هــا به دلیل 
ضعــف در زمینــه تأمیــن مالی و 
تسهیلات دهی و قانون ذینفع واحد، 
از ارائه تسهیلات به بنگاه های بزرگ 

تولیدی اجتناب میکنند.
۲۰ انجمن تولیدی با ارسال ۳ 
نامه جداگانه به رؤســای قوای سه 
گانه در مــورد وضعیت تأمین مالی 
و مشــکل در اخذ تسهیلات بانکی 
اعلام کردند که متأسفانه بانک ها به 
دو دلیل ضعف در زمینه تأمین مالی و 
تسهیلات دهی و قانون ذینفع واحد، 
از ارائه تسهیلات بانکی به بنگاه های 
بزرگ تولیدی اجتناب می کنند و در 
ســال جاری به رغم انتظار حمایت 
بیشــتر از تولیــد و اشــتغال، این 
موضوع به معضلی نگران کننده برای 
 بنگاههای بزرگ تولیدی تبدیل شده 

است.
در متــن نامــه انجمن ها آمده 
است: ضمن ســپاس از حمایتهای 

بــی دریغ حضرت عالــی از تولید 
و اشــتغال کشــور به اســتحضار 
می رساند برمبنای هدف گذاریهای 
صورت گرفتــه در برنامه ششــم 
توســعه بایســتی ســهم صنعت و 
معدن از تأمین مالی ســالانه به ۴۰ 
 درصد از کل تســهیلات پرداختی 

برسد. 
با ایــن حال در ســال ۱۴۰۱ 
تولید کنندگان به واســطه بخشــی 
از سیاســتهای پولی مالی بیشترین 
فشــار را از ناحیه دسترسی اندک به 
تسهیلات سرمایه در گردش تجربه 
کردند سیاســت گــذاران با هدف 
تقویت تشکیل ســرمایه و افزایش 
ســهم تأمین مالی بخش صنعت و 
معدن تلاش های بسیاری را در طول 
ســالهای اخیر در قالب برنامه های 
متعــدد انجام داده اند اما با این حال 

سیاســتهای داخلی بــه ویژه تورم 
بیشتر این اهداف را ناکام گذاشته و 
به بخش تولید آسیب جدی رسانده 

است.
آنچه مســلم اســت در کشور 
ما تأمین مالــی یکی از موضوعات 
مهم و چالشــهایی است که همواره 
واحدهــای تولیدی با آن دســت و 
پنجه نرم می کنند و متأسفانه بانک ها 
به دو دلیل ضعــف در زمینه تأمین 
مالی و تســهیلات دهــی و قانون 
ذینفــع واحد، از ارائه تســهیلات 
بانکی بــه بنگاه های بزرگ تولیدی 
اجتناب می کنند و در ســال جاری 
به رغــم انتظار حمایت بیشــتر از 
تولیــد و اشــتغال، ایــن موضوع 
بــه معضلی نگــران کننــده برای 
 بنگاههای بزرگ تولیدی تبدیل شده 

است.

به گواهی آمار رسمی مجموع 
ارزش تولیدات کشــور در ســال 
گذشــته ۲,۳۰۰ هزار میلیارد تومان 
بــوده و ۶۵۰ هزار میلیــارد تومان 
تســهیلات مورد نیاز است که باید 
از طرق مختلف به عنوان سرمایه در 

گردش تأمین شود.
 بــا این آمار میزان تســهیلات 
اعلامی از ســوی منابــع بانکی به 
بخش تولید در ســال گذشته ۴۳۵ 
هزار میلیــارد تومان بوده که حدود 
۲۰۰ هــزار میلیارد تومــان کمبود 
نقدینگــی و عدم تــر از منابع برای 
بخش تولید به ثبت رسیده است.از 
ســوی دیگر بر اساس قانون ذینفع 
واحــد حداکثر تســهیلاتی که یک 
مشــتری می تواند از بانک دریافت 
کند تا سقف ۲۰ درصد سرمایه پایه 
بانک مقرر شده است و بانک با این 

دلیل که بتواند خود را از مخاطراتی 
همچون ورشکستگی و کمبود منابع 
رهایی دهد طبق قانون ذینفع واحد، 

تسهیلات ارائه می کند.
بنابراین یکــی از جدی ترین 
مســائل کنونی صنعت ایران بحث 
تســهیلات ســرمایه در گــردش 
واحدهای تولیدی است که در چند 
دهه گذشته بارها به جلسات رؤسای 
محترم قوای مجریه مقننه و قضائیه 
هم کشیده شد و با وجود اینکه قانون 
گذاران یکی از مواد قانون رفع موانع 
تولید را به تســهیلات دهی بانک ها 
بــه صنعت کشــور اختصاص داده 
و راه حل حســاب ویژه تسهیلات 
در گردش« را لحــاظ کرده اند، اما 
این مسئله یکی از مشکلات اساسی 
 صنعت کشور و پیشرانهای اقتصادی 

است.

از ســوی دیگــر بــه اعتقاد 
کارشناســان اقتصــادی واگذاری 
امــلاک دارایی های غیــر ضرور و 
اماکن رفاهــی بانک هــا می تواند 
مشــکل کمبود نقدینگی بانک ها را 

مرتفع کند. 
در سال ۱۳۹۳ مجلس شورای 
اســلامی قانون »رفــع موانع تولید 
رقابــت پذیر و ارتقــای نظام مالی 
کشور« را تصویب کرد و در نهایت 
در مورخ ۱/۲/۱۳۹۴ با تائید شورای 
نگهبــان برای اجــرا و تدوین آئین 
 نامه اجرایی آن به دولت وقت ابلاغ 

شد. 
در واقع این ماده قانونی ارتباط 
نزدیکــی با توان تســهیلات دهی 
بانک ها دارد و پیشــتر دولت برای 
ایــن موضوع چاره اندیشــی کرده 
بود؛ فروش املاک مــازاد بانک ها 

هیأت وزیران در ســال ۱۳۸۶ آئین 
نامه »نحوه واگــذاری دارایی های 
غیر ضرور و اماکن رفاهی بانک ها« 
را بــه تصویب رســاند و جزئیات 
دقیقی را درباره شیوه فروش املاک 
بانک هــا تعیین کرد و پس از آن هم 
چندین رئیس دولت از برنامه خود 
برای به ســرانجام رساندن این آئین 
نامه ســخن گفتند اما شــوربختانه 
این قانــون همچنــان در حد یک 
 نوشــته بر روی کاغــذ باقی مانده 

است.
مرور شعار سالهای اخیر که از 
ســوی رهبر انقلاب در حوزه های 
اقتصادی ابلاغ شــده است، نشان از 
تاکید ویژه ایشــان بر لزوم تقویت و 
رونق تولید برای مبارزه با حربه های 
نظام سلطه در جنگ اقتصادی دارد 
به ویژه اینکه از سال ها قبل معادلات 

جنگ برضد کشــورمان تغییر کرده 
و اتفاقات اخیر کشــور نیز نشان داد 
که دشــمنان این مرز و بوم با انتشار 
اخبار جعلی قصد آســیب رساندن 
بــه بنگاههای تولیــدی را دارند تا 
از ایــن طریق بتوانند به بخشــی از 
اهداف شــوم خود برسند اما تولید 
کنندگان همچــون محافظان حریم 
امنیت کشــور این بار نیز دشمنان را 

ناامید کردند. 
از سوی دیگر قانون رفع موانع 
تولید با دقــت مصادیق حمایت از 
تولید و اشتغال در کشور را مشخص 
کرده اســت و با توجه به نقش مهم 
و حیاتــی ریاســت جمهــوری از 
حضــرت عالی تقاضــا داریم تا با 
دســتور پیگیری ارائه تســهیلات 
ســرمایه در گردش بــه واحدهای 
تولیــدی قوه مجریه را زمینه ســاز 
رشــد و ارتقای هر چه بیشتر تولید 
داخــل اقتصــاد و در نهایت حفظ 
 و افزایش آهنگ اشــتغال کشــور 

نمائید.

مکاتبه انجمن ها با سران قوا؛

بانکها به بخش تولید تسهیلات نمی دهند

گــروه اقتصــادی - پس از 
اینکه امکان ســفرهای بوشهر-قطر 
برای جام جهانی فراهم نشــد، اکنون 
مسئولان سازمان بنادر و دریانوردی 
خبر می دهند که پایانه دریایی بوشهر 
با انجــام تعمیرات اساســی، برای 
اسفندماه ســال آینده به بهره برداری 

خواهد رسید.
از زمســتان ســال گذشــته، 
موضــوع مذاکره بــرای راه اندازی 
خط کشتیرانی دوحه برای مسابقات 
جام جهانی مطرح شد، اما در فاصله 
کمتــر از دو هفته مانده به بازی های 
جام جهانی، اعلام شد که دولت قطر 

امکان پهلو گرفتن  شناورهای ایرانی 
را ندارد و به همین دلیل ســفرهای 
دریایی ایــران برای جام جهانی قطر 
لغو و به بعــد از جام جهانی موکول 

شده است.
در این راســتا مهدی فرمهینی 
فراهانی -سرپرســت اداره کل امور 
دریایی سازمان بنادر و دریانوردی- 
درباره اینکه وضعیت سفر از بوشهر 
به قطر به کجا رسیده، به ایسنا توضیح 
داد: زیرساخت های ما آماده است اما 
کشتیرانی باید اعلام آمادگی کند که 
در این خط، شناورهایی را فراهم کند 
که تا کنون هنوز اتفاق خاصی نیفتاده 

است.
پایانه مسافری بین المللی 
بندر بوشــهر در حــال تکمیل 

است
همچنین محمد شکیبی نســب 
-مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان 
بوشهر- در گفت وگو با ایسنا با بیان 
اینکه پایانه مسافری بین المللی بندر 
بوشهر در حال تکمیل است، گفت: 
ما ایــن پایانه را از شــرکت والفجر 
گرفتیم تا بخش سالن پایانه مسافری 
را برای جام جهانی آماده بهره برداری 
کنیم، زیرا بیش از ۱۰ ســال است که 
فعالیت های بین المللی در این پایانه 

انجام نشده و نیاز بود کارهای اساسی 
در این بخش انجام شود.

وی ادامه داد: بنابراین یک سری 
تعمیرات انجام شــد و فاز اول آن، تا 
آبان ماه سال جاری قابل بهره برداری 
بود و حتی کشــتی هم برای مســیر 
بوشــهر به قطر آماده شد؛ اما دولت 
قطــر نهایتــا به دلیل کمبــود هتل و 
پهلوگیری کشتی های کروز در بندر 
دوحه به عنوان محل اقامت مسافران، 
اعلام کرد که امکان تردد شــناور به 

این بندر وجود ندارد.
مدیر بنادر و دریانوردی استان 
بوشهر اظهار کرد: بعد از جام جهانی 

که امکان سفر از بوشهر به قطر فراهم 
نشد، امکاناتی که در این پایانه تدارک 
دیده بودیــم را جمع آوری کردیم و 
سراغ تعمیرات اساسی پایانه مسافری 
رفتیم تا بــرای ترددهای بین المللی 
وجهه مناسبی داشته باشد. قراردادی 
که برای تعمیرات داریم، ۱۸ ماهه و تا 
اردیبهشت ۱۴۰۳ است، البته تا کنون 
۳۱ درصد پیشرفت فیزیکی داشتیم 
و برنامه  داریم این پایانه تا اسفند سال 

آینده به بهره برداری برسد.
شکیبی نســب بــا بیــان اینکه 
مذاکراتی برای حضور کشــتی های 
بخــش خصوصــی انجام شــده و 

وزارت میراث فرهنگی هم به عنوان 
متولــی گردشــگری اقدامات لازم 
را انجام شــده اســت، گفت: مسیر 
ســفرهای دریایی از این اســکه به 
کشورهای حوزه خلیج فارس است 
و می توانیم شناورهایی با عمق هفت 
متــر و و طول ۱۴۵ متــر را پذیرش 
کنیم؛ البتــه پیش بینــی می کنیم که 
بیشــترین مراودات را با قطر داشته 
باشــیم. وی درباره اســتقبال از خط 
دریایــی بوشــهر-قطر توضیح داد: 
قطری ها به لحاظ قومیتی که با مردم 
اســتان فارس و بوشهر دارند، راغب 
هســتند از ظرفیت های گردشگری 

ایران اســتفاده کنند و در جلســاتی 
که داشــتیم، مطــرح کردند که حتی 
می خواهند با خودروی خودشــان 
در ایران گردش کنند؛ همچنین پیش 
از این گمــرک ورود خودروهای با 
ظرفیــت بیش از ۲۵۰۰ سی ســی  را 

قبــول نمی کرد، اما اکنون برای ورود 
ایــن خودروها هم مجــوز گرفتند؛ 
بنابراین حتما قطری های اســتقبال 
می کننــد که با راه انــدازی این خط 
دریایی، از اســتان های ایران بازدید 

کنند.

-مدیرعامل  اقتصــادی  گروه 
پتروشــیمی مسجد ســلیمان گفت: 
به منظور حفظ پایداری تولید و حاشیه 
سود، شناور بودن قیمت خوراک گاز 
مانند شناور بودن قیمت محصولات 

پتروشیمی ضروری است.
»مهدی محمدی« در نشســتی 
خبری اظهار داشــت: این پتروشیمی 
در منطقه محروم مســجد سلیمان بنا 
شد و در اردیبهشت سال ۱۴۰۰ به بهره 

برداری رسید.وی افزود: کرونا باعث 
شــد تا بهره برداری از این پتروشیمی 
یک ســال به تعویــق بیفتد و موجب 
تاخیر در درآمدزایــی و بازپرداخت 
اقساط فاینانسور چینی شد.محمدی 
بیان داشت: امروز به جای بازپرداخت 
۶ مــاه یک بار به شــرکت چینی باید 
یک قســط سنگین به بانک صنعت و 
معدن بدهیم، زیرا در آن زمان اقســاط 
را به جای پتروشیمی مسجد سلیمان 

پرداخت کرد.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه این 
پتروشــیمی بزرگترین شــرکت در 
مسجدســلیمان است، گفت: نگاه آن 

منطقه به پتروشیمی است.
مدیرعامل پتروشــیمی مسجد 
سلیمان بر لزوم تولید پایدار اشاره کرد 
و گفت: یکی از مشکلات این شرکت، 
بدهی به شــرکت ملی گاز اســت که 

تعهدات زیادی ایجاد کرده است.

وی با اشاره به همراهی شرکت 
ملی گاز در دریافت معوقات، ادامه داد: 
منابــع این شــرکت از مصــارف و 
تعهداتش کمتر است، به طوری که قادر 
به پاســخگویی به همهتمام تعهدات 
نیست و این دغدغه بزرگی شده است.

محمدی تاکید کــرد: اقداماتی 
که در سطح شــرکت انجام می شود 
به این موضوع معطوف است تا تولید 
پایدار باشــد و تعهدات خود را انجام 
دهیم و امیدواریم تا اواسط سال ۱۴۰۳ 
شــرایط متعادل شود. وی اشتغالزایی 
در این پتروشــیمی را یک هزار و ۲۰۰ 
نفــر عنــوان کرد و گفــت: اقداماتی 
برای بهبود معیشــت این افراد انجام 
شــده اســت. مدیر عامل پتروشیمی 
مسجدسلیمان، بروز برخی مشکلات 
در تولیــد را به دلیــل جوان بودن این 
شــرکت برشــمرد و افزود: هرچند 
نیروهای متخصص توســط دانشگاه 
مسجد سلیمان و دانشگاه اهواز تامین 
شد، اما نیروهای با تجربه باید از سایر 

مناطــق جذب می شــدند و آموزش  
می دیدند.

وی اضافه کــرد: مشــکل تامین 
قطعات، ایمنی و آتش نشانی و تبادل 
تجربــه بین نیروهــای متخصص در 
مناطقی مانند عسلویه یا ماهشهر آسان 
تر اســت و از آنجایی که پتروشیمی 
مسجد ســلیمان در منطقه ای دورتر 
از ســایر واحدهای پتروشیمی قرار 
دارد،  هزینه های بیشتری نیز متحمل 

می شود.
محمدی تاکید کرد: پتروشیمی 
مسجد سلیمان بر اساس طراحی انجام 
شده، ظرفیت تولید سالیانه یک میلیون 
و ۷۰ تــن اوره را دارد و آمونیاک نیز از 
محصولات ما است که البته محصول 
میانی است. وی گفت: مشکلی برای 
تولید بر اســاس ظرفیت اسمی داریم 
و آن هــم عدم تحویــل خوراک لازم 
برای تولید است. شرکت گاز به دلیل 
محدودیــت خط گازی که خوراک را 
دریافت می کنیــم نمی تواند به تعهد 

خود عمل کند. البته خط لوله جدیدی 
در حال ســاخت اســت و با وجود 
پیشــرفت ۹۰ درصــدی اما خوراک 
دریافت نشــده اســت. مدیر عامل 
پتروشیمی مسجدســلیمان ادامه داد: 
تحویــل گاز با توجه به ســرمای هوا 
کم شــده و با ۷۵ درصد ظرفیت تولید 

می کنیم.
وی تصریح کرد: در ابتدای کار با 
۲ هــزار و ۵۰ تن تولید آغاز کردیم و 
اکنــون به ظرفیت تولید ۲ هزار و ۹۰۰ 
تن رســیده ایم که ۴۱ درصد رشد را 

نشان می دهد.
محمدی افــزود: با اجرای طرح 
های توســعه ای ظرفیت اســمی ۱۵ 
درصــد افزایش پیــدا خواهد کرد و 
در سال ۱۴۰۳ به بهره برداری خواهد 

رسید.
وی با بیان اینکه تولید در شرایط 
سودآور اســت و مانند متانول سازها 
نیســتیم که نرخ خوراک بــرای آنها 
حیاتی اســت، گفت: با توجه به نرخ 

جهانی اوره در ســود هســتیم و نرخ 
خوراک بــرای ما تهدیدی نیســت. 
مدیرعامل پتروشیمی مسجد سلیمان 
بر لزوم شــناور شدن قیمت خوراک 
پتروشــیمی ها اشاره کرد و گفت: اگر 
قیمت خوراک مانند قیمت محصول 
شناور باشد، انعطاف بیشتری در سود 

خواهیم داشت.
وی تاکیــد کــرد: ۲۰ درصد از 
تولید اوره تحویل شــرکت خدمات 
کشــاورزی و ۸۰ درصــد باقی مانده 
محصول صادر می شــود. محمدی، 
یکــی از مشــکلات را واقعی نبودن 
قیمــت اوره تحویلــی بــه خدمات 
کشاورزی دانست و افزود: پرداخت ما 
به التفاوت انجام نمی شود و امیدواریم 

در بودجه سال ۱۴۰۲پرداخت شود.
وی گفت: چهار میلیارد یوان از 
طرف شــرکت چینی فاینانس انجام 
شــده اســت.مدیرعامل پتروشیمی 
مسجد ســلیمان به طرح پتروپالایش 
در کنار این پتروشــیمی اشاره کرد و 

ادامــه داد: پنج محصول جدید در این 
پتروپالایشگاه تولید خواهد شد، اما در 
زنجیره اوره تولید محصول جدیدی 
تعریف نشده و در تلاشیم تا ظرفیت 
تولیــد اوره را افزایــش دهیم.وی به 
اجرای طرح RO )اســمز معکوس( 
اشــاره کرد و گفت: بــا این پروژه که 
تصفیه پساب است، آبی که دورریز می 
شد بازیافت شده و دوباره وارد چرخه 
فعالیت می شود که ۴۴۰ متر مکعب در 
ساعت از هدررفت آب جلوگیری می 
کند و آثار زیست محیطی و اقتصادی 

به دنبال دارد.
محمدی، میزان گاز مورد نیاز در 
روز را ۲.۴ میلیون متر مکعب برشمرد 
و ادامه داد: حداکثر فشــاری که تامین 
شــده ۳۵ بار است که اجازه نمی دهد 
با ظرفیت کامــل کار کنیم. وی تاکید 
کرد: اوره ســازها از شرکت خدمات 
کشاورزی طلب و از سوی دیگر بدهی 
به شرکت گاز دارند و در تلاشیم تا این 

طلب و بدهی تهاتر شود.

سفرهای دریایی بوشهر- قطر به کجا رسید؟

لزوم شناور بودن قیمت خوراک پتروشیمی ها برای پایداری تولید

رزرو هتل و خرید بلیت از هرجایی انجام شــده اســت وجه نیز از همان مرکز اســترداد 
خواهد شــد؛ اما بســیاری از مســافرانی که تور و پکیج ســفر را از دفاتر غیرمعتبر یا 
آژانس های مســافرتی خریداری کرده اند، بازگرداندن مبلغ را از ایرلاین تقاضا می کنند.

اقتصادی

قیمت روز میوه در بازار تهران
قیمت )ریال(میوه

۸۹۰,۰۰۰آناناس

۹۹۰,۰۰۰پرتقال

۱۷5,۰۰۰خیار گلخانه ای

۴۴5,۰۰۰موز

۱۹۴,۰۰۰انار

قیمت )ریال(میوه

۲۳5,۰۰۰لیموشیرین

۲۳5,۰۰۰سیب زرد

۳۰۰,۰۰۰خرمالو

۱۹۸,۰۰۰سیب قرمز

۱6۰,۰۰۰نارنگی

قیمت )ریال(میوه

۲۲۰,۰۰۰هلو انجیری

۱6۲,۰۰۰لیموترش

۳۴۰,۰۰۰گلابی

۱۹۰,۰۰۰کیوی

65۰,۰۰۰هندوانه
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گروه اقتصادی - عباس خطیبی گفت: ایران در حوزه ریلی  با کشورهای پیشرفته و توسعه یافته فاصله زیادی دارد، اما  ایران در مقایسه با کشورهای منطقه  در 
حوزه ریلی از پیشرفت بسیار زیادی برخوردار است. به گفته معاون توسعه راه آهن شرکت زیر ساخت، در ۲۰ سال گذشته شاخص طول با جمعیت از عدد ۱۰۷ به ۱۴۰ 
در حوزه ریلی رسیده که این آمار بیانگر پیشرفت بسیار زیاد در این حوزه است. او می گوید: طرح های توسعه ریلی به عنوان یک ابر پروژه محسوب می شود که نیاز 
به مبالغ بسیار بالایی دارد، اما با این وجود در ۲۰ سال گذشته ما در حوزه ریلی و پروژه های این بخش رشد قابل توجهی داشته ایم. خطیبی گفت: در راستای سیاست 
های توسعه  بندهای ۲۴ و ۲۵ برنامه ششم که باید به کریدورهای ترانزیتی  متصل شویم که مبادی ورودی و خروجی به سمت ریل باید ببریم . او گفت: توانسته ایم ۵ 
پروژه بزرگ ریلی را به بهره برداری برسانیم که این پروژه ها شامل  راه آهن ملایر_کرمانشاه ، قزوین_ رشت، میانه_ بستان آباد،خواف _هرات و زاهدان _خاش که   
بخشی از کریدور چابهار به طول   ۷۷۰ کیلومتر بوده است که به بهره برداری رسانده ایم. او گفت: در پروژه  راه آهن به چابهار که به طول ۷۷۰ کیلومتر است بخشی از آن 
به طول ۱۵۵ کیلومتر را ساخته ایم و حداکثر تلاش ما آن است که تا دو سال آینده  بتوانیم این پروژه را به اتمام رسانده و بهره برداری کنیم. خطیبی گفت: در پروژه  ریلی 
رشت_آستارا بخشی از این پروژه که شامل قزوین به رشت است، ساخته ایم و بخشی دیگر از این پروژه  رشت به کاسپین  هم تا بهار سال آینده به قزوین رشت متصل 
می کنیم. اما برای تکمیل کامل این پروژه  نیاز به ۲۰ هزار میلیارد تومان داریم که باید تامین شود. معاون  شرکت توسعه  زیر ساخت گفت: در پروژه های ریلی و راه آهن 

سریع السیر  راه آهن تهران_ قم _اصفهان  با همکاری راه آهن کلید زده شده که اکنون در مرحله تامین فایناس و منابع مالی هستیم.

معاون توسعه راه آهن شرکت زیر ساخت:

پروژه راه آهن سریع السیر کلید خورده است


